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Händelser

Väsentliga händelser
Under ausnifieT redoyisas händelser under året som har en ucisenîligpåuerkan þå ncimndens ekonomi.

Coron apandem i n s pàv erkan

. Under äretharmycket arbete lagts ner pä atthanteraCotonapandemin och vi har visat på god
förnâga att kunna ställa om och anpassa verksamheten efter rådande sifuation. En stabsfunktion
infördes den 72 mars den 1.2 mars med syftet att följa, bevaka och samordna arbetet kring
Coronapandemin.

. En tillfüllig omotganisadon av kommunens två bemanningsenheter genomfötdes undet sju månade

och organisetades under pemonalavdelningen.

. Undet vårens första månader har vi haft kommuncentral skyddskommitté dagligen. Syftet med
skyddskommitténharvantatt få en kontinuerlig dialog mellan kommunen som arbetsgivare och
facken för att få en gemensam information och lägesbild för hela kommunkoncernen.

. Under vårens nedstängning av Ullvþmnasiet erbjöds kommunens folkbokförda elevet att hämta ut
luncher på ett flertal av stadens restauranger för att bidra till det lokala näringslivet.

Vi bygger och utvecklas

. En utredning avseende lokalförsörjning och fastighetsförvaltning har genomförts. Syftet med
uttedningen harvant att ta fram förslag på hur lokalförsörjningens huvudprocesset kan otganiseras

och hur de bäst kan styras.

. I(apacitetsutredningarltar genomförts i kommunen gällande vetksamhetslokaler för
fötskolot/skolot, våtd och omsorg samt påbörjats föt kultut-och folkhälsoförvaltningen.

. Byggrationen av bad- och idrottshall "I(öpings bad & sport" Fárdigställdes under året. Kommunen
tecknade i juni ett hyresavtal med A.ctic som hyresgäst i nya badhuset. Dock sköts invigningen fram
på grund av det rådande l'áget.

. 1.2 stycken tomter har släppts i Munktorp i augusti var^v tre redan ät resewerade.

Förändringar i organ¡sationen

. lJnder ârethar en övergång av tekniska kontoret till VME (Västra Mälardalens Energi & Miliö AB)
verkställts.

. Under året togs beslut om koncernbildning av de kommunägda bolagen för att skapa bättre
förutsättningar för attleda, styra och kontrollera bolagen i koncetnen.

Ledning och styrning utvecklas

. Arbetet med fuarntagande och implementering av ny styrmodell hat pâgâtt under året och
kommunfullmäktige beslutade i juni att anta styrmodellen. Styrmodellenàrvägledande för
planering, genomförande, upp följ ning och förbättringsarb ete.

. Chefsutbildning har genomförts med samtliga chefer inom organisationen.

. Projekt för upphandling av digitalt vetktyg för verksamhetsuppföljning har startats.



Övriga händelser under året
Hcir redorisas andra hcinde/ser som kan aara acirdø aTl aþpncir,ksammas.

. ljtifrån Riksdagens beslut om den nya kommunala bokförings- och redovisningslagen har en

översyn och omarbetning genomförts av kommunens mallar och anvisningar för åts- och
delfustedovisning.

. Nya reglementen för alla nämnden utom överförmyndarnämnden har beslutats av

kommunfrrllmäktige.

. För att ge en samlad information om arbetsmiljö och arbetsrätt under pandemin hat
personalavdelningen skapat ett dokument, HR-nytt, som regelbundet delges chefer och fackliga

organisationet.

. Nämnden har tagit beslut om gemensamt arbetssätt för fötdeLring av arbetsmiljöuppgifter inom
kommunen. Ett arbete som fortsätter i förvaltnrng;ama med stöd från petsonalavdelningen.

Digitala arbetssätt och verktyg underlättar arbetet

. Ett arbete hat päbör1ats med att ta fiz;m en gemensâm digitaliseringsstrategi föt hela otganisationen.

. Ett nytt system för rekrytering har upphandlats och implemeriteras under året.

. En modul föt budget och prognos har införts i kommunens ekonomisystem.

. EMBRACE-systemet för att kartTàgga brott och otrygghetsskapande faktoret införs och
implementeras i kommunen.

Mark och fastigheter

. Teater- och konferensanläggningen Forum köptes in av kommunen och togs i kommunal dnft fràn
den 1 april.

. Försäljning av 8 småhustomter vid Skogsleden, en arrendetomt på Malmön sâmt tre tomträtter i
Å[esta samt på Ullvibackar.

. Vid ansökan till mark-och miljödomstolen gällande tillstånd föt vattenverksamhet vid Västta
Sömsta, fick kommunen en positiv dom sftax innanjul Detta tillstånd behövs för att kunna
genomföra exploateringen av Västra Sömsta.

. Upphandling av ny förskola i Munktorp där även byggnationen har påbörjats.

. Exploateringsavtal har tecknats med Spinnfast AB inföt deras tänkta exploatedng efter Ringvägen.

. Upphandling och byggnation av moduler för särskolan i anslutning till Skogsbrynskolan.

Okat fokus på digital tillgänglighet
. "Visit-I(öping", kommunens besökswebb samt Kompetenscenters nya webb har byggt upp och

lanserats.
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Ekonomisk uppfoljning
Under detta aasnifi redouisas en uþþfilning au nrimndens drift och inuesTeringsbødget. För uppfi/ning au driftbudgøen àr
den totala neltoaayikelsen den rikfigø, men ciaen auuikelserp,å uer,ksamheter redouisas, Till de mer uiktiga aaui'þelserna

görs äuen kommentarer. Betrffinde Coronapandemin redoyisas dels direkta bokJìirda nerkostnadema dels mer indirekta

ekonomiska ffikter.

För inuesteringar redouisas åreß inuesteringar per uerksamhet och slörre badgetauuikelser kommenleras. Ftir de ncimnder

som har större enskilda inuesteringsprojekt öuer en miy'on kronor ska des.:a kommenleras. Kommentarerna risar aad som

hdnt i proje,ëtet, budgetaauikelser både for pågående och aaslutade prE'ekt.

Driftredovisning
Verksamhet,

miljoner kronor (Mkr)

Avvikelse Redovisat , Avvikelse

föreg àr r föreg år

Budget Redovisat

Kommunfullmäktige

Kommunstyrelsen

Kommu nled ningsförvaltni ngen

Teknisk verksamhet

Västra Mälardalens Kommunalförbund

Samhällsbyggnad - mark & fastighet

Västra Mälardalens överförmyndarnämnd

Valnämnd

Revision

2,9

4,7

51,5

54,6

24,4

78,t

3,5

0,0

0,8

2,4

4,4

48,8

50,5

24,5

79,9

3,3

0,0

0,7

0,5

0,3

2,7

4,L

-0,1

-r,8

0,2

0,0

0,1

2,9

4,7

4L,4

47,8

26,5

7t,L

3,3

o,t

0,9

-0,6

-0,3

0,0

0,8

2,3

0,9

-0,3

0,3

-0,1

Summa 220,3 2L4,4 5,9 t98,7 3r0

Varav nedlagda kostnader för Corona

övriga ekonomiska effekter av Corona

Kommentarer

Den totala budgetawikelsen blev för 2020 +5,9 miljoner kronor (-kt). Den största positiva awikelsen
finns inom den tekniska verksamheten på f 4,1 mkt vilket till största del betor på minskade kostnader

för vinterväghållning och beläggningar. Inom Samhällsbyggnzd rrratk och fastighet övetskreds budget
med -1,8 mkr vilket ftämst beror på högre kostnader än budgeterat föt underhåll av lokaler.

Kommunfullmäktige *0,5 mkt
Sammanträdena i januari, april och maj ställdes in och sammanträdena i mars, juni och samtlìga möten
hösten/vintetn2020 genomfördes p g a pandemin med teducetatantalledamötet. Inställda
sammanträden och sammanträden med begränsat antal deltagare medför lägte arvodeskostnader.

Kommunstytelsen f 0r2 mkt
Den positiva ¿wikelsen beror främstpãL att sammanttädena i april till och med december genomfötdes
med end¿st ordinarie ledamöter näwarartde samt ersättate för pani som saknat representation bland
ordinarie ledamöter vilket lett till lägre arvodeskostnader.

Kommunledningsförvaltningen *2r9 mkr
I(ommunledningsförvaltningen överskott beror till större delen på petsonalvakanser.

0,4

0,3
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Västra Mälatdalens kommunalförbund (VN4KF) -0,2 mkr
Underskottet inom förbundet beror framfö rz.lTt p â. högre pensionskos tnadet.

Teknisk verksamhet f4,L mkr
Ddfwerksamheten gällande park och gatahar under 2020 genererât ett överskott. Detta betor främst på

verksamheterna vinterväghåilning och beläggningat. Vakanser samt mycket låga elpriser för
gatubelysningen resulterade i att övetskottet inom Gata och vägar hamnat på f 1,6 mkr.

En mild vinter 2020 januantill apdl och november och december resulterade i förhållandevis få insatser

gällande sandning och i princip helt utebliven snöröjning,h:àrhar melparten av kostnadet bestått av så

kallade fasta kostnader som betedskapsersättningar, undethåll av utrustning och sandningsmaterial. Den
sandupptagning som trots den milda vintern har genomfötts utfördes på kortare tid än normalt.

Gällande asfaltsbeläggningar sã har inte dessa arbetsuppgifter kunna utföras enligt planering och

önskemål då det under en stor del av beläggnings säsongen saknades ett avtal på grund av överptövad
upphandling. Detta kommer delvis att innebära en eftersläpaing av underhållsarbeten ní2021'.

Samhällsbyggnad mark och fastighet -1,8 mkt
Inom markförsö{ning, bostadsverksamhet samt hamnen åtetfinns ett överskottpã -17,9 mkr vilket beror

på personalvakans och ökade intäkter utifrån nedlagda kostnader i hamnutvecklings ptojektet under

2019 som ger ökade hyresintäkter frân Mälarhamnat 2020.

Inom fastighetssamordning återfinns ett underskott om -3,7 ra:'kr vilket beror i huvudsak på ökade

kostnader för skötsel och ddft av kommunens fastigheter. Underskottet kanhätledas till en negativ

utveckling av rcpanionskostnadet med flera större rcpantioner samt obudgeterade kostnader föt
skadegötelse i kommunens fastighetet.

Yatav nedlagda kostnadet ftit Corona 0,4 mkt

På kommunledningsförvaltningen fu det nedlagda kostnaderna föt Corona totalt 0,4 Mkr. De består av

övertidskostnad/beredskapskostnad, inköp av förbrukningsinventariet, Cotonautbildning och
information till allmänheten samt ett extra bidrag som hat lämnats ;ll centrumförening.

Övriga ekonomiska effektet av Corona 0r3 mkt

För teknisk verksamhet har det varitlägre kostnader föt inhyrda konsultet än budgeterat.

Uthyrningen av bilar från bilpoolen har minskat markant under åtet. Orsaken ät delvis att fordon ut
bilpoolen har ställts förfogande för stöd åt hemtjänsten sâmt ztt dtg¡tala möten lett till att uthyrningen
minskat. Intäktsbortfallet uppgick till 0,2 mkr.
Det blev inga intákter för torghandel och offentlig plats på grund av följdverkningat efter coronâ.

Intäktsbortfallet uppgick till 0,1 mkr.
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I nveste ri ng sred ovis n i n g

I nvesteri ngar per verksam het

Kom mun led ningsförva ltn ingen

Teknisk verksam het totalt

lndustrispår

Gata och vägar

Park

Hamnen

Samhällsbyggnad mark o fastighet totalt

Lokalförcörjning

Fdtidsfastighetet

Skolfastigheter

Daghems- o förskolefastigh.

Industri- o afãrslokaler

E netgie ffektivis eringar

Exploatering

Fastighetsbildning

Köp- fötsälj fst

Rivn/sanering Macksta

Odlingslotter utveckling

Hamnen

Slutedovisade ptojekt

2,6

538,0

0,5

64,4

tr,4

46L,8

151,8

7,5

109,4

7,3

39,9

-6,9

5,0

6,0

0,1

0

1,0

J'J

2,3

-10,0

0,3

92,r

0,1

27,4

5,L

59,5

r30,4

0,4

709,7

7,6

76,7

0,1

0

1,8

0,4

-1,2

0,4

0

0,5

0

2,3

445,9

0,4

37,0

6,2

402,3

2L,4

1,1

-7,3

-0,3

23,1,

-7,0

5,0

4,2

-0,3

7,2

0,6

3,3

1,8

-10,0

Burlgct Rctlovisat Avvikelsc
helàr

Verks¿rmhet (Mkr)

Summa 692,4 222,8 469,6

Kommentarer

Kommunledningsfìirvaltningens investeringar består av digital utrustning till konfetensrurn, inköp av

kontorsmöbler samt rullgardinet med reflekterande väv.

Teknisk verksamhet

Industrispår visar ett överskott på investedngar då det har vant lägre undethållskostnadet undet året.

Gata och vägar redovisâr ett resultat pä 27 ,357 mkr och stötsta delen avser anläggandet 
^v 

rlya

exploatedngsområden men det har även genomförts bland aflnat asfaltsbeliggningsarbeten,

trafiksäkerhetsåtgärder och belysningsåtgärder. Awikelsen hör till kostnader för exploateringar eller

ptojekt som tvingats skjutas på ftamtiden.
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Parker har ett utfall på 5,118 mkr. Under ärethar parker, lekplatset och bollplatt"t fi¡dìgställts så som

floraplans bollplan, travgatans bollplan och Nyckelbergsstigen. Awikelsen beror på ptojekt som tvingats

skiutas på framtiden.

Hamnen visar ett resultat pä 59,498 mkr. Detta är ett långtgående ptojekt övet flera fu dàt budgeten hat

anslagits i förskott av kommunfullmäktige.

Samhällsbyggnad mark o fastighet

Fritidsfastigheter

Nybyggnationen âv badhus och idrottshall blev klat hösten 2020. ,Lterstàr en del regleringsposteÍ som

kommer att belasta 2027.

Skolfastigheter

Â.vser moduler för grundsärskola i anslutning tili Skogsbrynsskolan samt utredning av

Nyckelbergsskolan. Slutredovisning av energieffektivisering av Munktorpskolan återståt.

Förskolefastigheter

Nybyggnationen av en förskola i I(olsva (Savannen) blev klar vid årsskiftet2019 /2020. Inflyttning
skedde under första delen av 2020.8n del tegleringsposter återstod som belastade2020.

Nybyggnation av ny förskola i Munktorp pågår och beräknas bli Fátdig undet hösten2027.

I ndustri- och affärslokaler

Anpassning av lokaler i KMV för arbetsförmedlingen m.m. slutredovisning åtetstår och kommet att

göras nät gannttàtaganden är avslutade.

E n e rg i eff e kt i v i se r i n g a r
Energieffektivisedngar har inte kunnat genomföras under året men beräknas kunna genomföras under

2021.

Exploateringar

Under ärethar det gjorts ett antalutredningar inför detaljplaneläggning till exempel på Ullvi Ängar,

Macksta, Sorby Munktorp och Västra Sömsta. I(ostnaderna för dessa har belastat detta konto. Eftetsom

I(öping är inne i ett expansivt skede så är behovet forts¿tt stort behov pä att fä fuam met bostads och

vetksamhetsmatk

Kö p- försälj n i ng f a stig h ete r

I(öpings kommun har under àret föwäwat mark av Nordkalk för att kunna genomföta
hamnutvecklingsprojektet. Kommunen har under året sålt 8 småhustomtet, 3 tomträtter samt en

anendetomt.

Rivn ing/sanering M acksta

Under ânethar rivning gjorts av byggnader på Macksta 1:103. 1:106 (Irisdahls plantskola). Arbetet
fortsätter med att provta och ta fram undedag för en ftamtida sanering av matken.

6



Odl i ngslotte r utveckl i ng

Atbetet med utveckling av odlingslottent^har päbögats men i avvaktan på detaljplanelággning så har
atbetet vilat. I detta utvecklingsarbete ingår även utbyte av den vägbto som går över Kölstaån i
anslutning till odlingslottema.

Hamnen

Uwecklingen av Köpings hamn fotgàt. En informationssþlt har monterats i hamnen för att välkomna

de som kommer till Köping med bål Under ãrethzr grundläggning av en ny våg påbö{ats och betäknas

varaHart i början pà 2021.I irue hamnen har en statusbesiktning gjott som visar på ett stott behov av

ätgàtder Arbetet fortsättet med att tz ff:lm ett åtgärdsfönlag.

Avslutade projekt

En separat slutredovisning till kommunfrrllmäktige kommer att göras pà flera ptojekt som ät klara.

Redovisningen kommer att götas i början pï àtet. Exempelvis ombyggnad Sankt Olovskolan,

ombyggnad Bååtska villan, nybyggnation förskolan Kompassen, tenovering Btogfuden m.m.
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I Större investeringsprojekt, överstigande 1,0 miljoner kronor

Start¿rr Planer¿rt Ars- Retlrvi
Fárcligt budget ¿r

Hela projektet t () m 2020 och ft¿nr¿tPtojekttid

Projekt

TEKNTSK
\¡ERKSAMHET

Redovisnings-
¡r 2020

Tot¿rl
budget

Redrx
t()talt

Aterstar av

total buclg
Prognos
avvikelsc

Elund toppbeläggning

H.amrnawägen
toppbeläggning

Gc-väg längs Sveavägen
från Ä.gärdsg. till Lötg.

Stâllplatser för husbil

Långtidspatkering

Väsffa Kvarnpatken

Nya Vidhems lekplats

Skogsleden

Västra Sömsta etapp 1

Munktorp Sorby

Flamnen Beslutsteg I

Flamnen Beslutsteg II

Flamnen Beslutsteg III

Flamnen Beslutsteg fV

Kommentarer

2020 2020

2020 2021, 2,6 3,8 1-,2 -r,4

1,,2

2,6

r,6

1,6

3,8

L,r

L,0

3,0

0,4

r,2

0,2

6,0

6,2

0,6

34,4

!7,4

5,9

-0,3

0,5

0,2

-0,5

0,3

0,L

0,0

2,L

0,0

L,2

-24,0

21,4,0

2r2,2

2020

201.9

201.9

201,9

2020

201,8

2078

2017

201,3

201,8

201,8

2020

2020

2020

2020

2021,

2021,

2021,

2027

2020

2020

2020

2022

2022

r,6

1,3

2,8

!,7

L,3

L9,0

9,3

6,9

49,7

79,0

238,0

2TB,T

T,T

1,I

3,3

t,4

1,2

11,4

7,2

6,9

48,5

103,0

24,0

5,9

0,0

0,0

0,0

0,2

0,0

0,0

0,0

0,0

0,0

0,0

27,0

0,0

121 06 0

L,2

2,8

r,0

1_,3

7,9

B,L

6,2

r,9

10,4

23]-,4

2\8,1

Toppbeläggningar
Vi har gjort beläggningsarbeten på Ullvileden, Furuvägen,Totggatan, Elundsområdet och i Kolsva på
IJammarvägen. På Elundsomrädetvt budgeten 7,220na'/ril och utfallet 1,560 mkr. Projektet gick över
budget då sidoatbeten tyvätt inte vat me&äknade i budgeten från början. På Hammawägenvat
budgeten 2,600 mkr och utfallet var under fuet 3,848 mkr. Vi vàntar yttetligate kostnader pà ca 0 ,200
mkr under 2027. Projektet har gått över budget av flera orsaker. Matkförhåll¿ndena har vattt mycket
sämre àn fönräntat och det i sin tur har också medföt att vibrationsmätningar harvant nödvändiga

under projekttiden. Eftersom Hammarvägenharvant så dåþ har vi tvingats till mycket extraarbeten
som vi normalt inte gör vid beläggnrngsarbeten. A.rbetet prioritetades efter beslut i IGau, $206.

Gc-väg längs Sveavägen ftån Ågärdsgatan till Lötgatan
En ny gång-och cykelväg hat byggts längs Sveavàgen frãnÅgärdsgatan till Lötgatan. Vi hat ethållit bi&ag
från Trafikverket på ca 0,640 mkr. Det blev lite extra kostnader i ptojektet ca 0,725 mkr då vi vat
tvungnâ attl,àgga om några ledningar i en korsning. Sammantaget blev det ett överskott på 0,515 mkr.

Ställplatser ftir husbil
Ställplatsen för husbilar stod klar till sommaren och har 10 platser som hat vatit gratis att använda. Det
närliggande magasinet skyddas av ett plank så att inte bilarna kommer för nära byggnaden. Energisnål
belysning har monter¿ts och den närmast omgivningen hâr rustats för ¿tt upplevas som mer säket.

Anläg¡¡ningen är förberedd för eventuell vidareutveckling av servisen som t ex el och bokningsbara
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platser. Anläggmngen överlämnas till Kultur- och folkhälsoförvaltningen202l,-01-01. Ptojektet har

bekostats av fondmedel och kommet att slutredovisas under 2021.

Långtidsparketing
Vi bö{ade med långtidsparkeringen under 2079 medprovtagning då matken visade sig vara förorenad.
Budgeten var pä 2,800 mkr och utfallet blev 3,287 mkr. Saneringen av marken gjorde att det blev ett
undetskott på 0,487 mkr.

Västra Kvarnpatken
Gång- och cykelbanan genom parken har fãtt ny beläggning och belysning. Planteringarna, möblering

och staket har rustats och kompletterâts. Parken àrinte helt klar utan hat några besiktningsanmärkningar

kvar och dessa kommer 
^ttätgfudas 

under vãren2027.Budgeten vâr pä 1.,700 mkr och utfallet blev

1,358 mkr.

NyaVidhems leþlats
Ny lekplats med dinosaurie-tema i norra delen av Vidhemsparken. I budgeten ingfu àven rivning av

Brunnsvägens och Vidhems lekplatser. Detta planetas att utfötas under fötsta delen av 2021. Budgeten

var 7,300 mkr och vi bedömer att alla t-illkommande kostnader för rivningen kommer att rymmas i
budgeten.

Skogsleden
I slutet av 2079 invigdes ett nytt atraktivt och funktionellt bostadsområde vid födängningen av

Skogsleden i I{öpings sydvästra del. Utöver 34 villatomter finns det plats för 24 radhusbostäder. Under
2020 har en damm för dagvattenhantering påbörjats. Planen är ztt den kommer Fárrligställas under 2027.

Västra Sömsta etapp 1
Arbetet med breddningen av Brunnavägen fu klar. Parallellt med den breddade vägen anläggs en gång-

och cykelbana som innehåller rör och kabelùagningar till befintliga och nya bostäder. Arbetet fortsätter

under vintern och våren 2021.IJnder våren fildigställs gång- och cykelvägen med belysning samt första

delen av gataninmot bostadsområdet (etapp 2). Budgeten föt Etapp 7 fu9,300 mkr. Vi har ansökt om
sf¿tlig medfinansiering av gång- och cykelbanan.

Munktorp Sotby
Nytt bostadsområde i Munktorp. Gatu- och patkavdelningens del av projektet olørfattar gator, belysning
och dagvattenlösningar. I denna etapp har vi byggt inftastruktur f& 1.2 småhustomter och 1 stot tomt
för fletbostadshus och förckola. Bygget av förskolan hat tedan påbörjats.

Aktiviteter i hamnprojektet

Muddting
I(öpings kommun, Västerås stad och Sjöfartsverket har under 2019 tecknat ett genomförandeavtal
avseende muddringsarbeten i fadeden. Det återstår dock att komma övetens om dumpningsfötfarandet.
Förslag från Sjöfartsvetket föteligger.

Sjöfatsverkethar även säkrat den statliga finansiedngen föt detta atbete. Sjöfartsverket har dessutom

Iämnztin en kompletteringsansökan för dumpning av muddermassot då volymen av dumpningsmâssor

har ökat. Detta fick Sjöfartsverket beviljat under vfuen2020.

Projektet har àve¡ upphandlat en separât hantering av förorenade muddermassor. Detta för att minska

risken i hanteringen av dessa mâssor i det fall attví fär mer mâssor än som ryms i miljödomen.

Upphandlingen hat skett tillsammans med Västerås stad.

Under våren och sommarenbar det vatit fokus på upphandling av muddring och solidifrering av

muddermassor. Tilldelning av entÍeprenör gjordes under början av hösten för sam riga delar i
fatledsptojektet. Tilldelad entreprenör tu för Köpings del PEAB.
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Skanska har under våren utföt arbeten med att flytta befintliga VA ledningar sâmt anlzgt en körväg in
på området som sedan ska utgöm solidifieringsyta för muddetmassor.

Projektet harävenpä.ù:,ögzt arbeten med att flytta jämvàEen inne på Nordkalks omtåde vilket är

nödvändigt innan sftandschakten utförs i fadeden.

VA
Undet våren har atbetet med dagvattenhantedngen påbörjats i en fötsta etapp i det västra hamnområdet,

upphandlad entteptenöt för arbetet blev Skanska. Projektet omfattar läggntng 
^v 

rLy^ dagvattenledningar
som kopplas mot ett nytt reningsfilter. Dagvattnet passerar filtet innan det släpps till Mälaren. I denna

etapp kommet även befintligt magasin 1 att flyttas och ett nytt tankställe att anotdnas. I denna etapp àr

även befintligt magasin 7 att flyttat, ett nytt tankställe att anordnzt samt ny våg installerad.

Hamnytor
En stot del av hamnens asfaltytor är under året omlagt med nytt slitlager (asfalt).

Ammoniakledning
Ledningens làge fu översiktligt projekterad och nödvändiga ursparingar àt glotda i kajenteptenaden.
Under våren har olika designlósningar tagits ftam avseende utformning av den kulvert som måste

anläggas närmast kajen. Detta arbete kommet fortgâ under hösten i samverkan med Yara.
Komplettetande geoteknisk ptovtagning är genomförd i det planetade kulvertläget samt rörstödslágen.

Hamnlayout
Den tidigare omarbetade hamnlayouten är överenskomrnen med förvaltare och Mälathamnat AB och

utgör ett styrande dokument för det fortsatta projektarbetet. MH,{.B hat dock bett om att justera läget

för de resterande magasinen samt anläggandet av dessa skjuts fuamït i tiden.

Siötullen t2, solidifieringsytan
Flytt av luftledning för el, fibeftablage och VA-ledning till Malmön är genomförd. Ombyggnation av

VA-ledningar till området och Nordkalk är utföt under året.Det àr päbögat byggnation av ny vàg/GC
väg längs Notdkalks vall.àr i en fönta etapp genomförd.

Industtispåt Notdkalk
Bygghandlingar àr føLmlø;gna och arbetena med flytten av spåt ät utfört under året.

Startar Planerat Ars- Redovi

fìirttigt butlget rr

Projekttid Hela projektet t () m 2020 och fraln¿t

Fiirv:rltrrin g/ pr r je kt

SAMHAI,I-SBYGG
MARK O I.AST'IGH

Redovisnings-
x 2(120

Total Reclrr
hutlget t{)t¿lt

Aterstâr ¿r' Prognos

tot¿l budt¡ ¿vvikelse

Badhus , hall, bygg., proj.

Nybyæ förskola Kolsva

Nybyggnad fsk, M-torp

Modulet grundsärskola

20t6

2018

2020

2020

2020

2020

202t

2020

r09,3

2,6

37,2

0,9

t09,7

a'7

74

1,4

407,4

Jt,J

37,2

0,9

401.8

37,4

t4

7,4

-5,9

-0,1

0

-0,5

-0.4

-0,1

23,2

-0,5

Kommentarer till större investeringsprojekt:

Badhus och idroftshall

Nybyggnationen av badhus och idrottshall blev klar hösten 2020. ,Lterstår en del regleringsposter som
kommer att l¡ elasta 2021 .
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Nybyggnad forskola Kol sva

Nybyggnationen âv en förskola i I(olsva (Savannen) blev klat vid årsskiftet20l.9 /2020. Inflyttning
skedde under första delen av 2020.8n del regleringsposter återstod som belastade 2020.

Nybygg n ad förskol a M u n ktorp

Nybyggnation âv ny förskola i Munktorp pågfu och beräknas bli Färdig under hösten2027.

Moduler grundsärskola

TillFálliga lokaler i anslutning till Skogsbrynsskolan i form av moduler har uppföts för särskolan undet

sorffnaren. Inflyttning skedde till hösten.

Verksamhetsfakta
I detta avsnitt redovisas vihiga nyckeltal þr nrimndens verlcsamhet.

l( tl- 
,

l

Vcrlisiunlrt't l() I 
(l l( )l( |1tt16 l( tltì

Markförsäljningar

Markförvärv /byen

Prel. tomtfördelningar

Servitut och nyttjanderätter

Arrendeåtgärder (exkl. odlingslotter

och husvagnsplatser)

228

1

14

13

-)

-)

J

0

2

5

5

2

5

4

4

-)

J

27

2

6

1,3

2

31,

J

8

Viktiga forhållanden och förväntad utveckling
I detta aasnifi beskriasfirhållanden som rir rikttga och påuerkar bedönningen aa ncimndens resulTat uad gäller ekonomi

och aerksamher. Hrir beskrias ocks,å d.enfiraänrade utuecklingenfir nämndens aerksamhel ocl¡ som bedöms uara

s rra regi s k r ui ktig fi r n äm n de n.

Coronapandemin

Viktiga förhàllanden

Arbetet med kommunens pandemisamordning som påbörjades i mars pägàr fotfatande. Staben består
sedan sornmaren av funktionema kommunikation, personal, säkerhet och beredskap och leds av en

stabschef. Staben tñffas varje vecka och följet utvecklingen nogsamt.
Restriktionerna kdng hur stora grupper som ffu :räffas påverkar det politiska arbetet och
beslutsprocessen. Under ãretltar sammanträden ställts in eller genomfötts med begränsat arrtal
ledamöter. Även förvaltnings- och kommungemensarnma ttäffarhar fätt ställas in ellet ställas om till
digitala mötesformer. Flemarbete för icke nödvänclig personalhar tekommendetats under årets sista

månader. Chefsforum med kommunens samtliga chefer har genomförts cligi¡21¡ med lyckat resultat.

Under Coronapandemin harvärð och omsorgs bemanningsenhet och utbildningsförvaltningens
bemanningsenhet slagits ihop till en tillPállig organisation. Syftet med sammanslagningen är att fâ en

samsyn samt för att kunna bistå personalavdelrringens resursplanedngsgrupp.
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Fackliga förhandlingat och olika utbildningsinsatser lnar vant dþjtala. Efter en del uppstartsptoblem hat
detta gått över förväntan. Fysiska möten hållits endast när en bedömning har gjorts att dettavarit
nödvändigt för bâsta möjliga utfall.

Fortsatt stor ekonomisk påverkan på de särskilt utsatta btanscherna som t ex handel, friskvård och
restâuranget. Arbetet på näringslivsavdelrringen har under stöne delen ¿v äretvarit fokuserat pã att
sprida information kdng olika möjliga stödinsatser samt kontakt med drabbade företag för stöd och
hjälp.

Coronapandemin har ftämst påverkat matkenheten genom att möten med exempelvis konsulter och
kunder har ställts om till att bli mer digitala för att kunna genomföras på distans. Dock har möten med
fuamföralltkunder fortsatt skett fysiskt föt de kundet som önskat det, för att ge ett så bta
kundbemötande som möjligt. Det är safirma efteúrãgtn på förvaltningens tjänster som innan pandemin

Föruäntad utveckling

Situationen på Coronapandemin förväntas pãgä r någon utsüäckning hela 2027. E n framgångsfaktot
inför våren àr attvi håller fart i den ordinarie verksamheten trots de begränsningar som
Coronapandemin medför. Nuvatande restriktioner innebät attmänga arbetar hemifrån vilket ställer krav
på både medarbetarskap och ledarskap då vi inte ses fi'siskt utan endast digitalt.

En viktig aspekt är behovet av effektiv och löpande kommunikation och att vi fortsätter 
^tt 

prata med
varandra även om det blir.'i2 cligitala kanaler. Detta ställs på sin spets i ett sådant läge vi befinner oss i
nu med en sedan lànga pâgäende pandemi eftersom dsken för psykisk ohälsa kan öka på grund av den
sociala distanseringen.

Utvecklingsarbetet harhaft fortsatt fart och digitaliseringsbehovet inom fler områden h¿r blivit allt
tydligare. Behovet att öka möjligheten till digitala arbetssätt har blivit uppenbart. Då pandemin fortgär
och rekommendationen är fottsatt distansarbete för chefer och medarbetate set HR ett stott behov av

att få till cligrtaliseringen âv anstälbringsavtal och andta dokument för att säkerställa attlag och avtal följs

För en löpande och regelbunden kommunikation under pandemin fortsättet kommunens centrala

skyddskommittê att tr:àffas regelbundet.

Personalavdelningens HR-NYTT, om arbetsmiljö och atbetsrätt under pandemin, kommet att delges

chefer och fackliga otganisationer under hela pandemin.

Under 2020 hm statistiken för antal konkurser i I(öping legztpä motsvatande nivå som 2019. Antalet
konkurser kan dock komma att öka inom de drabbade branschetna undet fötsta kvartalet av 2027.

Coronapandemin bedöms inte påverk¿ verksamheten föt Samhällsbyggnadsförvaltningens matkenhet
nämnvàrt på sikt. Möjligen kan en eventuell lågkonjunktur som konsekvens av pandemin generera en

lägre efterftägan pä exempelvis tomträtter.

Mark och fastighet

Viktiga förhàllanden

Det finns en fortsatt stor efterfiå gar' pâ förvaltningens tiänster. Köpings kommun är inne i ett expansivt

skede där efterfrâ,gan på mark till småhustomter, fledamiljshus samt verksamheter är stort. I{raven på

utredningar inför detaljplaneläggningen har ökat undet de senaste åren och dessa behöver utföras i ett
ddigt skede i processen.
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Ärbetet med en lokaltörsö{ningsplan pâgär föt att fä en mer strukturell hantedng och tydligare planering
av kommunens behov av fuam:dLda lokaler. Under 2020hat även en utredning kring kommunens
fastighetsorganisation genomförts för attkarrJagga. om kommunen idag har den mest effektiva
organisationen för fastighetsftågor eller om det finns andra upplägg som skulle fungera bättre.

Energirådgrvarenhar under året främst varit digttalt med anledning av pandemin, for att sprida kunskap

till privaçersoner, företag och organisationer om det stöd som finns att tillgå.

Föruäntad utveckling

Planläggning av mark som är attraktiv för boende och verksamheter fu en viktig framtidsftåga för.

Köpings kommun, detta för att fortsätta vara. er7 attraktiv kommun föt boende och näringslivet. För att

ge utvecklingsmöjligheter för befintligt näringsliv och möjlighet att locka nya etableringar behövs matk i
rätt lägen som motsvarat mafl<rndens önskemål samt utbyggnad av infrastruktut och kommunala

tjänster enligt exploatedngsplanen. Förvaltningens bedömning är att eftefiräganpâ" mark till såväl

bostäder som vetksamhetet kommet vara" fottsatt hög ftamövet.

En viktig del av Köpings kommuns näringsliv är betoende av hamnen och dess utformning. Likväl har

undersökningar med kommuninvãnarnavisat att inre hamnen är ett attraktivt område att vistas i och att

önskemål finns att utveckla den till ett mer tillgängligt omtåde för invånama. Förvaltningen ser dtaú.ör att

arbetet med att utveckla hamnområdet fottsatt kommer vàr^ eÍt cental fuäga.

Förvaltningen bedömer även att det fortlöpande arbetet med strategiska markköp fortsatt kommer pågå.

Detta innebär att förvaltningen undersöket marknaden utifrån möjligheten att göra strategiska matkköp
som i framtiden skulle kunna ligga till grund för bostäder, vetksamheter eller föt att ha mark attbyta
med i fuamldda strategiska markförhandlingar.

Måluppföljning
I dena ausniTT görs en uppfiljning aa ncimndens rzål utfr,ån perspektiuen aerksamheT, medarbetare oclt ekonomi.

Verksanhetsperspektiuet uisar också hur ncimnd¿n ,þ./arat sitt grunduþpdrag. UppÍi|flingen øtgarfrån olika

kaalitetsperspektiu son filjs upp ned indikatorer. Om nämndcn ualt att prioritera vissa områden görs en scirs,þild

appfifning au des¡a omnåden.

M ål u p pfyl lelse verksam hetsperspektivet
I verksamhetsplanen föt 2020 ântog Kommunledningsförvaltningen och

Samhällsbyggnadsförvaltningens markenhet separata kvalitetsfaktotet inom vetksamhetspetspektivet.

Dessa tedovisas dätföt separat nedan.

I

l

Kommungemensamt mál: Kommunens verksamheter erbjuder största
möjliga kvalitet för givna resuser

Malet är delvis uppnatt
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Nöjd inflytande index- information 55 49 52 55

Kvalitetsfaktor - Vi har god extern kommunikation

lndikatorer 2O1A 2019 2020 Måt 2020

Kva I itetsfa kto re r- Ko m m u n I ed n i n g sfö rva lt n i n g e n

Kva I itetsfa ktorer - Sa m hä | lsbyg g n adsforva ltn i n g ens m a rken het

Andelen av förvaltningarna som uppger att de är
nöjda med kommu nled ni n gsförvaltn ingens arbete

Ny indikator

Kvalitetsfaktor - Det finns ett högt förtroende fór kommunledningsforvaltningen

lndikatorer
2018 2019 Måt 20202020

Nöjd medborgaindex - Bemötande 58 52 52 58

Kvalitetsfaktor - Vi har god service och ett bra bemötande

lndikatorer
2018 2019 Måt 20202020

Lediga tomter 40 200 34

Kvalitetsfaktor - Att antalet byggklara tomter ska uppfylla behovet, och att det
alltid ska finnas minst 20 stycken lediga tomter i kommunens tomt- och
smahuskö, fördelat pa olika omraden i olika miljöer.

lndikatorer Màt 20202018 2019 2020

60 000 50 000Detaljplanerad mark m2 60 000 60 000

Kvalitetsfaktor - Att det alltid finns minst 50 000 m' detaljplanerad mark att

erbjuda för olika verksamheter.

lndikatorer 2O1B 21,lg Z0Z0 Mà!2020

Kvalitetsfaktor - Att energiförbrukningen per m2 i kommunens lokaler minskar
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Uppvärmningskostnad (kr/m'z)

Elförbrukning (kwh/m'z)

Energianvändning (kWh/m'z)

76,9

64,9

198

69,2

65,1

196,41

66,3

62,',|

191,9

71,0

64,5

190

lndikatorer 2018 2019 2020 Mâl2020

.

Kommunstyrelsens grundu ppdrag

Kommunstyrelsen ska leda och samordna planering och uppföljning av kommunens verksamheter och

ekonomi. Kommunstyrelsen har en styrande, stödjande och utvecklande roll gentemot kommunens
nämnder och bolag. Kommunstyrelsen har även uppsiktsplikt övet övriga nämndets och kommunala
bolags verksamhetet.

Kommunstyrelsen bereder ärenden inför kommunfullmäktige och ansvam för att kommunfrrllmäktiges
beslut genomförc. Kommunstyrelsen ansvarx. àver för matk- och fastighetsfrågor, näringslivsftågor
samt teknisk verksamhet.

Utifrån grundupp&agethar nämnden identifierat tre kvalitetsfaktorer som är viktiga för
Kommunledningsförvaltningens kvalitet och som ligget till grund för uppföljningen. Dessa ät:

o Vi har god extern kommunikation

o Det finns ett högt förtroende för Kommunledningsförvaltningen

. Vi har god service och ett bta bemötande

Utifrån gundupp&aget hat nämnden identifierat tte kvalitetsfaktorer som är viktiga föt kvaliteten för
Samhällsbyggnadsförvaltningens matkenhet och sern ligger till grund föt uppföljningen. Dessa ät:

. Att zntaletbyggklara tomter ska upp$tlla behovet och att det alltid ska finnas minst 20 stycken

lediga tomter i kommunens tomt- och småhuskö, fördelat på olika omtåden i olik¿ miliöer.

. ,{.tt det alltid finns minst 50 000 m2 detaljplanerad mark att erbjuda för olika vetksamheter.

o Att enetgiförbrukningen per m2 i kommunens lokaler minskar.

Samlad bedömning av nämndens måluppfyllelse

F'ör två av nämndens åtta kvalitetsindikâtorer har nämnden nått eller överträffat sitt målvfude. Föt en

indikator har nämnden förbättr¿t sina resultat men inte nått målvätdet.
För tre indikatoter gällande energiförbrukning finns inga aktuella vàrden f.ör 2020. Tvà av indikatoterna
har små förändringar under de tidigare åren. Indikatom gällande uppvärmningskostnaden hat dock gjort
en stöne förbättring vid den senâste mätningen. Utifrån de nämnda trendema bedöms måþpfyllelsen
vara delvis uppfylld för energifötbrukningen i kommunens lokaler. En indikator visat inga förbättnngar
undet åtet.

Sammantaget visar indikatorerna pä en förbättring av kvalitetsfaktorerna "Antal byggklata tomter",
"Detaljplanerad mark" samt "God extern kommunikadon". Målet för nämndens grunduppdrag bedöms

därmed vata delvis uppfyllt.

Indikatorn gällande vär externa kommunikation har ökat ttots âtt resurserna under àrethat fokusetat till
största del på pandemin. Insatsema för att fötbàtta webbkommunikation genom uppdatering och
skapandet av nya,webbplatser har legat rätt i tiden. Även om målvärdet inte ät uppnått bedöms
kvalitetsfaktorrl vala delvis uppftlld.
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Endast en kvalitetsfaktor "service och bemötande" bedöms som ej uppfylld undet året. Värdet för
indikatorn är densamma som äret'rnnan, dock kan pandemin och begränsningar i tillgängligheten ha

påvetkat resultatet.

M ål u ppfyl lelse per kval itetsfakto r

Vi har god extern kommunikation

Kommunikationsarbetet har till stot del varit fokuserat pä Corona-relaterade ftågor under mârs-

december med en nedgång under sorffnaren och tidig höst. Förbättring av den digitala tìllgängligheten

genom fortsatt utveckling av kommunens webbplatset hat genomförts. Bland znnatltar
I{ompetenscenters samt Ullvþmnasiets webbplatser uppdatetats och vthat även lansetat kommunens

turistwebb "Visit I(oping" som en del av ¿sn digitala servicen. Fokus hat också legatpä att delge
'tnvànarc och pressinformation om kommunens verksamhet via pressmeddelanden och nyheter på

koping.se. Resultatet visar på en positiv utveckling för kvalitetsfaktorn.

Det finns ett högt förtroende för kommunledningsföNaltningen

Ingen mätning av denna indikator har genomförts under åtet.

I{ommunledningsförvaltningen har under äret arï>etat med utveckling av samotdningsuppdraget.

En ny styrmodell har tagits fram och upphandlingav ettgemensamt vetksamhetssystem har initietats

HR förmedlar de viktigaste arbetsgivarfrägorna (t.ex. inom arbetsrätt och arbetsmiljö) samt vilket
förhållningssätt som behövs som arbetsgivare via HR nytt. Detta skickas ut till alla chefer i
organisationen och till. vära fackliga förctràðarc.

Under kommande år kommer förvaltningen att fortsätta sitt arbete med utveckling av gemensamrna

processer samt genomföra en mätning för attmäta nöjdheten hos övtiga förvaltningar.

Vi har god service och ett bra bemötande

På grund av den rådande pandemin har vi varit tr,'ungnz att dra ner på öppettider samt stängt vissa

vetksamheter. En omställning har behövt ske till en utökad service via dtg¡tzlakanaler ellet telefon.

Nöjd Medborgarindex - bemötande visar sarrlrna nivå som året innan vilket påvisat att ingen större

försämring av service och bemötande har upplevt hos de vi är till för ttots förändrade arbetssätt.

Att antalet byggklara tomter ska uppfylla behovet, och att det alltid ska finnas minst 20 stycken
lediga tomter i kommunens tomt- och smähuskö, fördelat pä olika omràden i olika miljöer.
Att det alltid finns minst 50 000 m2 detaljplanerad mark att erbjuda för olika verksamheter.

Det gfu âtt se att antaletled.iga tomter är dubbelt så många som det satta målet samtidigt som mängden

tillgänglig verksamhetsmark uppfyller målet väl. Trenden inom antalet lediga tomter visar att antalet

tomteÍ som finns tillgängliga för försäljning ökar samtidigt som den tillgängliga vetksamhetsmatken är

på en fortsatt stabil nivå.
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M å I u ppfyl lelse medarbeta rperspektivet

Kom m u n led n i n gsforvaltn i ngen

Målupp$llelsen medarbetarperspektivet för samhällsbyggnadsförvaltningens markenhet redovisas i
samhâllsbyggnadsnämndens åtsredovisning där personalen är anställda.

Observer att medarbetarundersökningen som ligger till grund för tre av kvalitetsfaktoretna genomförs
enbart v^rtzrnnat åt. Det finns dätför inga mätningar gtrorda2020.

Kommungemensamt mål: Vi har engagerade medarbetare som trivs
och utvecklas och ett gott ledarskap

Malet är delvis uppnatt

Motivationsindex HME 81 81 79,2 80

Kvaliletsfaktor - Vi hannotiverade medarbetare

lndikatorer 2017 2018 2019 Måt 2020

Ledarskapsindex HME 80 8080 78,2

Kvaliletsfaktor - Vi har engagerade ledare som visar tillit

lndikatorer
2017 2018 2019 Màt 2020

Styrningsindex HME 8080 80 70,2

Kvalitetsfaktor - Vi har tydliga mal som kommunceras pa rätt sätt

lndikatorer
2017 2018 2019 Mål 2020
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Sjukfrånvaro (%)

Frisknärvaro2

Frisknärvaro (1-5 dagar)3

5,30/o

6OYo

19o/o

3,5%

42%

13o/o

3,5o/o1

560/o

23o/o

3,5%

50%

15%

Kvalitetsfaktor - Vi har friska r¡edarbetare

lndikatorer
2019 Màt 20202418 2020

Vi ktiga kval itetsfaktorer

Nämnden har fytaviktiga kvalitetsfaktorer för medarbetarperspektivet. De viktiga kvalitetsfaktoremaär:

. Vi har motiverade medarbetate

. Vi har engagerade ledate som visar tillit

. Vi hat tydliga mål som kommunicer^s pãL rätt sätt

o Vi hat friska medatbetare

Samlad bedömning av nämndens måluppfyllelse

Medarbetarundersökningen som ligget till gund föt te av kvalitetsfaktotema genomföts enbart

vãrtannat åt. Det finns dätför inga mätningar gtrorda 2020.

Bedömningen av de kvalitetsfaktorer där indikatorema saknar aktuellt värde f& 2020 hat gjotts genom

att tttta på trenden för ti.ligare års mätningar samt hur förra årets tesultat ståt sig mot årets målvärde.

Dock har de indikatorer med värden för 2020 viktats tynse i den samlade bedömningen.

För wå av indikatorema med värden från medarbetarundersökningen 2079 vtsar resultatet att ftenden ät
något nedåtgående, dock är 2079 fus mätning av motivationsindex nära det målvätde som angetts för
2020.För indikatorn Stymingsindex har trenden gått starkt nedåt.

De tre indikatorerna som har aktuella värden kopplade till kvalitetsfaktorn "vjthar ftisk¿ medarbetate"
visar på en fötbättring på en ¿v indikator.etfl^. Denna indikatot övetstiger målvfudet trots tådande

pandemi och medföljande restriktioner. Möjligheten till distansarbete har möjliggiort arbete ttots lättate

symptom och därmed ökat frisknärvaron.
Indikatorn för sjukfrånvaron visar en preliminär siffra eftetsom årets totala sjukfrånvaro inte finns
tillgänglig ännu. Dock indiketar den pteliminàn sifftar'inte någon ökning av sjukfrånvaton på

Kommunlednings förvaltningen.
Endast en indikator för frisknärvarc 7-5 dagar visat ett sämre result¿t än föregående fu.

Målet för nämndens grunduppdrag bedöms därmed vara delvis uppftllr

I Denna siffra kan komma att justeras då statistiken fór sjukfrånvaron fiör 2020 ftirdigställs i slutet av januari.
2 Andel medarbetare utan sjukfrånvaro
3 Andel medarbetare med l-5 dagars sjukfrånvaro 
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M ål u ppfyl lelse ekonom i perspektivet

MåþpS'ltelsen för ekonomiperspektivet för Samhällsbyggnadsförvaltningens markenhet följs upp i
förvaltningens egna årsredovisning.

Nämnden har enviktiga kvalitetsfaktorer för ekonomiperspektivet. Denna viktiga kvalitetsfaktor är:

o Tilldelad budgetram hålls

Samlad bedömning av nämndens måluppfyllelse

Den samlade bedömningen av måþpfyllelsen ar attmãlet delvis är upp$rllt.
I(ommunledningsförvaltningen har uppnått målvärdet, dock betot överskottet ftämst på

personalvakanser.

Markenheten har bedömt underskottet som mindre betydande, sett till budgeten som helhet. Är.tt
underskott beror på ökade kostnader för underhåll och service av kommunens fastighetet då vt t är haft
högre kostnadet förreparattoner, delvis på grund av skadegörelse.

Väsentliga risker och lnternkontroll
I detta aasniît redotisas en uþpfoþning au de auuikelser som sketl under,åretfor de ucisentliga risker och osäkerhetsfaktorer

som angetfi i uerksamhersþlanen. Hàrfnns också de punkter som tagits upp i intern'konlrolþlanen, sant uilka kontroller

som genomfirls samt uilka aavi'þelser som funnits.

Kommungemensamt mål: Vi har en god ekonomisk hushållning och en

ekonomi i balans

Malet är delvis uppnátt

Budgetawikelse (Mkr)

Kommunlednin gsförvaltningen
2,9

-1,80,9

0<0,03

03,6Mark och fastighet

Kvalitetsfaktor - Tilldelad budgetram hálls

lndikatorer 20'18 201 9 Måt 20202020
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Riskhantering
Avvikelser
Kommunlednings förvaltningen

Nämnden hat identifiela;ttvâ. risker kopplade tìll grunduppdraget för kommunledningsförvaltningen.
Under 2020har hanteringen av riskerna påbörjats, dock kommet arbetet attpãgã under kommande år.

Föt båda riskema, Bristande utvecklingsförmãga och hög arbetsbelastning finns awikelser.

För att minska den höga arbetsbelastningen har det under året tagits fram en handlingsplan for 1ämnarc
arbetsfördelring, större trivsel och minskad stress. Prioriteringat i atbetsuppgifter hat gjorts och vi.ssa

frägor hat lagts på is.

För att hantera risken med bristande utvecklingsfötmåga ska förvaltningen arbeta med utveckling av

rutiner och mallar.

Samhällsbyggnadsföwaltningens markenhet

Nämnden har identifielzttvä dsker för 2020 kopplat till grunduppdraget för
Samhällsbyggnadsförvaltningens markenhet. Riskema är personalbrist/kompetensbdst och volymökning
ätenden. Hanteringen av rjskerna har fungeratl¡ra där ingen awikelse kan ses för någon av risketna.

Däremot behöver alltid ett arbete ske med effektiviseringar för att fâ. en än mer effektiv verksamhet.

Orsak

Grundorsaken till bristande uwecklingsförmâga. för Kommunledningsförvaltningen fu petsonalbrist
samt begränsat med tid och avsaknad av rutiner för kontinuedig omvätldsbevakning. Personalbristen
samt den höga sjukftänvaron, delvis på grund av den rådande pandemin, innebfu i sin tut att det blir en

hög arbetsbelastning för personalen

Det som gär att se gällande risken personalbdst/kompetensbrist för markenheten är att detär
svårekryterat till en del tjänster vilket gör att konsultstöd har tagits in vid vakanser. Det pågår även

ständigt ett aktivt arbete för att få en så god arbetsmiljö som möjligt. Rekrytering har även skett till en

del vakanta tjänster.

Atgarder

Kommunledningförvaltningen kommer att föIja upp handlingsplanen för att minska atbetsbelastningen
6fl¡2tligen. Arbetet med att förverkliga digitaliseringsstategin kommet att påbörjas i syfte att öka service

och effektivitet och på så sätt kunna nyttia de personella resurserna på ett bättre sätt.

I(valitetsfrågorna flyttas över från kansliavdelningen till ekonomiavdelningen för fler synergieffekter och
en mer hållbar arbetsfördelning inom förvaltningen. Detta kommer attinnebàra att mer tid kan läggas på

utveckling av de administrativa processerna samt att arbetsbelastningen kan komma att minska.

Markenheten fortsätter arbetet med effektiviseringat samt att reþtera ;ll vakanta tjänster.

lnternkontrollplan
Kommunstyrelsen lnar antagit fiiliande tre internkontrollpunktet ftir
Kommunledningsfü rvaltningen füt 2020:
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o Såtbarhet på grund av petsonalberoende - I(ontroll av att inventedng gjorts av

arbetsuppgiftet som endast hanteras av en person och att rutiner för ftänvaro finns för dessa

uppgifter.

o Kontinuitetsplan - I(ontoll av att kontinuitetsplan finns för kdtiska vetksamhetet

o Siukftånvaro - Uppföljning av statistik för sjukfrånvato

Vid uppföljningen notetades awikelse för punkten rötande sjukfrånvaro. Awikelsen gällande

sjukfrånvaro betot dock ftämst på den tådande pandemin. För övriga punktet notetades ingen awikelse.

Kommunstyrelsen lnar antagit foliande tre gemensarnÍna" internkonttollpunkter ftit kommunefrs
föraltningat fot2020:

o Rutin fiit uppdatering av kontinuitetshanteringsplan - Kontroll av 
^tt 

r6tliga
styrelse/nämnder med samhällsviktig verksamhet har en kontinuitetshanteringsplan samt en

rutin för uppdatering av attplanen finns.

. Koritroll utbetalning av felaktiga löner - Finns rutin för att undvika att lön inte utbetalas till
personal som slutat ellet är sjukskrivna?

. Slcyddad identitet - I(ontroll 
^v ^tt 

samriga styrelse/nämnder som hanterar personuppgifter

har rutiner för atthantera individer med sþddad identitet

Vid uppföljningen notemdes awikelse på samtliga punktet.

Redov¡sning av särsk¡lda uppdrag
Här redovisas en årerapportering au de stirskilda øppdrag som riktas till nämnden i kommunfullnriktiges budgetbeslut.

Redovisning av särskilda uppdrag 2020

Komm u n led n i ngsförvaltn i n gen

Uppdrag Ätcrrappottering 2020

Genomlysning av Västta Mälardalens

I(ommunalfötbund för att ge svar på om de mål

och syften som beskrev i samband med

bildandet uppnåtts.

Fottsatt arbete utiftån 2018 àrs

organisationsbeslut i syfte att fâ en än mer
kostnadseffektiv förvaltning/ administtation.

'A.rbete 
eftet modell "Fördjupad samverkan i

Västra Mälardalen".

KLART- Genomlysning är genomförd
och redovisad för KSAU 1,6 jun2020.

PÅGÅR- Fokusområden inom
samverkan är inom arbetsmarknads-
försörjning och nätingslivsområdet.

21,



Program för uwecklad marknadsföring och
information om Köpings kommun inklusive
skyltarna vid E18.

Mark och fastighet

PÅGÄ.R- Visitkoping.se har lanserats.

Skyltama byttes ut.

Delat av arbetet inom det

kommungemensãffna målområdet

"Det vi erbjuder lockar" härtöt detta

uppdrag.

lJppdrag Atetrapportering 2020

Vi vill se effektivisering genom samverkan.
Fortsatt arbete utiftån 201,8 ãrs

organisationsbeslut i syfte att fä en än mer
kostnadseffektiv förvaltning/administration.
Arbete efter modell "Fördjupad samverkan i
Västta Mälardalen."

Ett intensifierat arbete med miljö- och
klim¿tförbätftande insatser, i stort och smått.
T.ex. kâllsortering i förvaltnin garrra, solceller
på fler tak,laddplatser för elbilar,
enetgibespatande åtgärder i fastigheter.

KI-{RT- Samverkan sker mellan

kommunerna gällande

enetgirådgivningen.

p,4.C,{n- Tjânsten miljöstateg har var:rt

vakant undet 2020.Detta i kombination

med coronapandemin har gottttt
arbetet med detta särskilda uppdrag inte
skett i så stor omfattning som önskat.

Redovisning av särskilda uppdrag före 2020

Kom m u n led n i ngsförvaltn i ngen
Uppdrag Aterrapportedng 2020

KOMBINATIONSïANSTE R (201 S) : Utreda
möjligheten till kombinationstjänster inom och
mellan förvaltningar i syfte att ùla ska kunna
erbjudas heltid.

pÅc,A.n- Arbetet med heltid som rìorrn
kommer att inkludera en översyn av
möjligheten att utveckla
kombinationstjänster. Pga pandemin har
arbetet blivit något förskjutet.

HBTQ-UTBILDNING (2018) : Undersöka
möjligheten till hbtq-intormation/-utbildning i
den kommunala organisationen.

KI-ART- En första insats har gjort för
alla chefer och fackliga företädare. Va{e
verksamhet hantetar en fortsättning för
sin personal.
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SAMORDNA IT-SYSTEM (2017): Se över
möjligheten att samotdna och minska antaletlT-
system i kommunen, gàtnai samverkan med
grannkommuner

SOLCELLSPARK (2017): Utreda möjligheten
och undetsöka intresset för anläggande av
s olcellspark på Ullvigärdet.

RETSYTERINGSENHET (201 5) :

Personaheþtering: förslag till samordnad
reþtering - reþteringsenhet.

SAMORDNTNG VTKARTER (20 1 5) :

Vikarieanskaffning: förslag till samordning

Mark och fastighet

P,{G,A.R- En rapport har tagits fram över

befintliga system. Arbete pågår kring hut
förbundet ska arbeta vidare med

materialet.

Gemensam mmupphandling av

reþteringssystem i Kóping-Kungsöt-
Arboga-Surahammar samt i våra

kommunala bolag och förbund har

genomförts.

p,Â.C,A.n- Arbete pågår med planprogram
som ska hanten ú7a panmetrar och
förutsättningar för byggande av
solcellspark

p,A,CÄ.n- Utifrån de särskilda uppdragen
med rekrytetingsenhet och samordning av
vikarier har en rapport kring
bemannings ftãgotna för kommunens
övergripande arbete tagits fram under
hösten i syfte att säkerställa

rättssäkerheten och följsamheten av lag
och avtal.

PÅG,Ä.R- Se redovisniûg ovan.

Uppclrag Aterrapportering 2020

2019 : En genomlysning / föÅjupad utredning

om ftamtida behov av lokaler för förskola och

grundskola. Likaså för äldteomsorgen.

2018 Ständigt arbetr för effektiviseringar och

bättre samverkan inom och mellan

styrelse/nä mnde{ föwaltningar.

2018 Med helhetssyn utreda behov och

möiligheter för utveckling av Kristinelunds

sportfält

pÄ.C,A.n- F.n genomlysning av lokaler

för förskola samt för grundskoloma i
Köpings hat gjotts under åtet. Arbetet

har fortsatt med vård- och omsotg samt

kultur- och folkhälsa.

pÅcÁ.n

KLART- En utvecklingsplan föt
ISistinelunds spotFáIt har tagits fram

och godkänts i kommunfrrllmäktige för
att arrvãndzs som inriktning för
framtida planering och utveckling av

spotfáltet. Särskilda uppdraget är

därmed klat.
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2016: Samordning av äldreboenden i Kolsva
till Ekliden

201 5: I(ommunens fastighetsbestånd:

undethållsinventering av byggnaderna med

utgångspunkt ftån vetksamhetetnas

funktionskrav, lâgmiljöbelastning och god
ekonomisk hushållning

pÅCÄ.n- Projekteringen är klar och

upphandling âv entreprenaden hat

gjotts. Dock hat den blivit överklagad

vilket bidrat tjll en viss försening i
proiektet. Byggnation beräknas kunna

påbörjas under vfuen 2021.

P,Ä,C,å.n- Undethållsinventering

genomford på skolor och förskolot.
Undedaget ska uppdateras med:

-Eventuella störe ätgàrdet som föreslås

tâs som investeringar istället för i
driftbudgeten (underhållsbudgeten).

-Nyckelbergsskolan ligget med stot
post, justering av undethållsbehovet

betoende på tenovedng altet¡alvt
nybyggnation av skola.

-Nya förskolor i Kolsva och Munktorp
som ersätter ganúa lokalet med stora

behov
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